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7. november 2012 
 

Til stede: Rasmus Antoft, Preben Horsholt Rasmussen, Inge Andersen, Marianne Morell, 
Anders Petersen, Mette Rytter Christensen & Johanne Kær Berg, 

 
Afbud: Lise Rytter Krogh, Kjeld Nielsen og Morten Kyed. 
 

 
Dagsorden:  
 
1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referat fra d. 26. september - bilag 
3. Fysiske rammer 

a. København 
b. Aalborg 

4. Arbejdsmiljøundersøgelsen i København - bilag 
5. Økonomi 
6. Orientering fra institutlederen 
7. Orientering fra andre 
8. Punkter til kommende møde 
9. Eventuelt  
 
 
Ad.1: Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt. Der en kommet en mail fra Kjeld Nielsen fra en medarbejder på 
instituttet angående de fysiske rammer i lokale 72. Den bliver taget op under punkt 9. Eventuelt.  
 
Ad. 2: Godkendelse af referat fra d. 26. september og ekstraordinært SSU-møde d. 30. 
oktober 
Under Punkt 2: Stillingsplanen, skal punktet omhandlende stillingsopslag til adjunktstillinger 
omskrives. 
 
Ad.3: Fysiske rammer 

a. København: 
Medarbejderne skal flytte til Frederikskaj 10B torsdag d. 8. november. De skal, 
hvis det bliver godkendt af Birgitte Juul Sørensen, midlertidigt placeres i stuen, 
hvor VIP´erne få eget kontor, og Ph.d.´erne skal dele to om et kontor.  



 

 Side 2 af 3 

Ønsket er, at der til semesterstart i foråret 2013 er etableret kontorer på 2. sal, 
således at medarbejderne for hele Det Samfundsvidenskabelige Fakultet kan sidde 
på 2. og 3. sal, og hvor de studerende kan sidde i stuen og 1. sal. På 1. sal vil der 
være grupperum, som de studerende kan booke sig ind på.  

 
b. Aalborg: 

Instituttet har fået tildelt 730 m2 i Fibigerstræde 10 fra 1. september 2013. Udover 
2 seminarrum til 50 personer (det ene er med videokonference) og et auditorium til 
110 personer, er der 33 lokaler, som kan bruges til bl.a. grupperum eller 
fælleskontorer, hvis en medarbejder skal undervise dernede hele dage.  
Det er ikke meningen, at medarbejdere skal have faste kontorer i bygningen.  
Både kriminologiuddannelsen, socialrådgiveruddannelsen og kandidatuddannelsen 
i Socialt Arbejde er interesseret i at lægge hele eller dele af undervisningen i 
Fibigerstræde 10.  
I 2014 vil Instituttet også få råderum over Kroghstræde 6. Det er forventningen, at 
det primært vil være medarbejdere, som skal placeres i denne bygning. Medio 
2013 nedsættes et renoveringsudvalg på instituttet, som skal planlægge renovering 
af Kroghstræde 6. 
 
Teknisk forvaltning arbejder på at få en ny lokalplan igennem i Aalborg 
Kommune, således at der i fremtiden bliver mulighed for at bygge nyt på 
parkeringspladsen ved Fibigerstræde området. 
 
 

Ad. 4: Arbejdsmiljøundersøgelsen i København 
Rasmus orienterede om arbejdsmiljøundersøgelsen i København. Der er en dyb frustration blandt 
medarbejderne. Dette er dog gældende for alle de samfundsvidenskabelige institutter.  
 

• Positive tilbagemeldinger: Eget kontor, køkken, lyst, tæt på undervisningslokaler 
• Negative tilbagemeldinger: Koldt, usikkerhed/uvished. Meget larm, for lidt plads. For 

dårlige/få undervisningslokaler. At der ikke fysisk er tilknyttet en sekretær 
• Opfølgning: Der er blevet ansat en sekretær i København i samarbejde med Institut for 

Statskundskab – begynder i uge 49. Instituttet råder over 10 timer/uge. 
• Medarbejderne synes, at det er et problem, at dørene låser. Det vil sige, at man skal bruge sit 

AAU kort til at komme rundt i bygningerne. Det er ikke alle (både medarbejder og 
studerende), som har et AAU kort. 

• Tanja Dahl er ansat som videnskabelig assistent i København. Hun har hjulpet en del med de 
praktiske forhold herunder flytningen fra ACM vænget til Frederikskaj 10B 

• Dorte Caswell sidder i Campusrådet og vil fremover fungere som afdelingskoordinator. Der 
arbejdes pt. på en funktionsbeskrivelse for en afdelingskoordinator. Den skal godkendes af 
TR, inden Dorte formelt kan tiltræde funktionen. 

• Der er i Instituttets budget lavet en konto, som skal bruges til, at medarbejderne kan 
transporteres mellem København og Aalborg til diverse møder mm.   

• Medarbejderne i København er blevet bedt om at udpege en medarbejder en repræsentant i 
SSU. Det er endnu ikke afklaret, hvem det bliver. 

 
 
Ad. 5: Økonomi 
På grund af opdateringer i økonomistyringssystemet er det ikke muligt at fremlægge Instituttets 
økonomi. Når det bliver lavet, sender Marianne det rundt.  
 
 



 

 Side 3 af 3 

Ad. 6: Orientering fra institutlederen 
• Der blev afholdt Fakultetsledelsesmøde i går (tirsdag d. 6. november), hvor der blev 

fremlagt et nyt budget. Dette får dog ingen betydninger for Instituttets økonomi samt 
stillingsplan.  

• Der er seks Ph.d.´erne, som har indleveret afhandlinger i løbet af de sidste par måneder. 
Annette Romani og Merete Monrad skal begge forsvare deres afhandling i november. 
Afhandlingerne for Pia Ringø, Ana Lisa Valente, Kirsten Henriksen (privatist) og Bjarne 
Rose Hjortbak (privatist) er alle sat i gang i forhold til bedømmelse. 

• Det er generelt svært at nedsætte et bedømmelsesudvalg, da mange relevante forskere 
allerede indgår i andre udvalg. Det er blevet en ressourcekrævende opgave, særligt med de 
mange stillinger, vi skal besætte. Fremadrettet beder Rasmus forskningslederne om, at de 
skal fremsende navne til et bedømmelsesudvalg, inden en stilling opslås.  

 
 
Ad. 7: Orientering fra andre     

Ingen kommentarer. 
 
 
Ad. 8: Punkter til kommende møde 

• Der skal følges op på AVP´en for Instituttet.  
• Situationen i København. 
• Code of Conduct.  
• Hvor meget/lidt medarbejderne skal inddrages i forhold til ombygning/renovering. 

 
 
Ad. 9: Eventuelt  

• Kjeld har modtaget en mail fra en medarbejder, som klager over lugtsener og lysforholdet i 
lokale 72.  
Der er lysdæmpere på lamperne i lokalet. Der blev diskuteret, om der kunne sættes lamper 
op over bordet, som kunne tages ved, når man afholdt videokonferencemøder. Til at komme 
af med luftsenerne blev der talt om, at det høje vindue skulle laves om til dør, således der 
kunne komme bedre cirkulation i rummet. 

• Der er flere medarbejdere, som har givet udtryk for, at der er en dårlig akustik i frokoststuen 
i Kroghstræde 7. Måske der kunne sættes nyt loft op. 

• Datoer for SSU-møder i hele 2013 bliver snarest meldt ud.  
  


